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Övriga deltagare 

 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 

Urban Helmersson, upphandlingschef, § 130‐134 

Peter Juneblad, näringslivsdirektör, § 138‐140 

Emmy Sundin, utvecklingsstrateg, § 138‐140 

Jennie Bergvall Kalén, utvecklingsstrateg landsbygd, § 142 

Andreas Lundgren (S), ordförande individ‐ och familjenämnden, § 146 

Hanna Lundin Jernberg (L), vice ordförande individ‐ och familjenämnden, § 146 

Karolina Lundqvist, socialdirektör, § 146 

Simon Blomberg, ekonomichef Stöd och omsorg, § 146 

Hanna Öberg, informationssäkerhetssamordnare, § 147 

Eric Lindström, dataskyddsombud, § 147 

Camilla Adolfsson, tf säkerhetschef, § 147 
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§ 130 

 

Diarienr: KS‐2024/00391 

Upphandling: Hjälpmedelssystem för vård och omsorg – 

Förfrågningsunderlag 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att godkänna bifogat upphandlingsunderlag  

 

att delegera till upphandlingschef eller biträdande upphandlingschef att utifrån 

upphandlingens resultat fatta beslut om tilldelning av leverantör. 

Ärendebeskrivning 

Vård och omsorg, Umeå kommun, avser att upphandla en systemlösning, ett IT‐

stödsystem, till hjälpmedelsverksamheten. Lösningen som ska upphandlas är av stor 

mycket vikt för verksamheten. För att kunna påbörja leverans så snart som möjligt, 

redan under Q2‐Q3, finns behov av delegation till upphandlingschef eller biträdande 

upphandlingschef att fatta beslut om tilldelning. 

 

Verksamheten, Umeå kommuns vård och omsorg, har behov av ett system som kan 

hantera hjälpmedel som kommunen äger samt tjänster som beställs och utförs 

internt.  Hjälpmedel som köps in via Websesam eller på annat sätt (tex. Proceedo) 

ska kunna registreras i systemet. En annan viktig målsättning är att redan inköpta 

hjälpmedel ska användas i första hand, innan nybeställning görs. Detta kräver att 

verksamheten har kontroll på alla hjälpmedel som finns i kommunens ägo, vilka 

som används, vilka som är tillgängliga för beställning, vilka som bör kasseras och så 

vidare.  

 

Verksamheten har således behov av ett internt system som stödjer att förskrivare i 

första hand beställer produkter och tjänster internt, med god spårbarhet samt 

möjlighet att kunna kvalitetssäkra hjälpmedelshanteringen genom uppföljning och 

statistik.  
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Leverans ska ske i form av en standardiserad molntjänst.  

 

Avtal ska avse en i tiden ej begränsad nyttjanderättslicens för upphandlat 

system/lösning inklusive support och underhåll och tillgång nya versioner. I 

licenskostnad ska även ingå de uppdateringar (generella förbättringar av 

funktionalitet) och den vidareutveckling av tjänsten som kontinuerligt sker. 

 

Upphandlingen genomförs i enlighet med bestämmelserna i lagen (2016:1145) om 

offentlig upphandling (LOU). Upphandlingsformen är öppet förfarande.  

 

Pris för användarlicens ska lämnas i form av en licenstrappa i tre steg, 

0‐100 licenser, 101‐500 licenser och i ett tredje slutligt steg för kommunlicens. 

Kostnader för införande (externa resurser) beräknas till 100 000 SEK. Årlig kostnad 

för licenser som täcker verksamhetens behov beräknas till 800 000 SEK.  

Beslutsunderlag 

Bokföringsfil Umeå RoR 

Företagspresentation 

Instruktioner för e‐avrop 

Intyg sanktioner 

Mall Personuppgiftsbiträdesavtal version 3 

Mall Avtal Hjälpmedelssystem för vård och omsorg  

Kravspecifikation inkl. KLASSA 

Pris 

Referenser 

Scenarier och funktionella behov Hjälpmedelssystem 

Skakrav 

Teknisk bilaga – Klientplattform  

Teknisk bilaga – Miljöer och drift – Allmänt 

Teknisk bilaga – Miljöer och drift – Skrivarhantering  

Upphandlingsföreskrifter 

Utvärderingsmodell 

Beredningsansvariga 

Ulrika Dahlbom 

Pia Wangbergh 
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Beslutet ska skickas till 
upphandlingsbyran@umea.se     
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§ 131 

 

Diarienr: KS‐2024/00102 

Upphandling: Service gällande trafikljus, grindar, bommar 

sandfickor samt pumpar 23118 – Antagande av leverantör 

Beslut  

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att anta AB Nordströms Elektriska Byrå för Ramavtal Drift och service av trafikljus, 

bommar och dagvattenpumpsanläggningar samt service av grindar och sandfickor. 

Ärendebeskrivning 

Avtalet avser ovan ramavtal specifikt mot Gator och parker.  

 

Upphandlingsformen var ett öppet förfarande där ett anbud inkom. Utvärderingen 

baserades bästa förhållandet mellan pris och kvalitet.  

 

Avtalets värde är ca 2 MSEK per år. 

Avtalsperiod 2024‐07‐01 tom 2025‐06‐30 med möjlighet till tre års förlängning. 

1+1+1 år. 

 

Upphandlingsbyrån har övervägt social hänsyn och miljökraven tillsammans med 

verksamheten i denna upphandling. 

Beslutsunderlag 

Beslutsprotokoll, anbudssammanställning, utvärderingsprotokoll 

Beredningsansvariga 

Cecilia Gabrielsson 

Pia Wangberg 

Beslutet ska skickas till 
Cecilia Gabrielsson 
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§ 132 

 

Diarienr: KS‐2024/00188 

Upphandling: GPS‐system, dnr 23071 – Antagande av 

leverantör 
 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att anta BM System AB som leverantör av GPS‐system. 

Ärendebeskrivning 

GPS‐system för planering, ledning, fakturering och uppföljning för förvaltning av 

kommunala ytor. 

 

Upphandlingsformen var ett öppet förfarande där tre anbud inkom. Utvärderingen 

baserades på bästa pris. 

 

Avtalets värde är ca ca 5 MSEK per år. 

 

Avtalsperiod 20240801–20260430 med möjlighet till två års förlängning. 

Beslutsunderlag 

Beslutsprotokoll, anbudssammanställning, utvärderingsprotokoll  

Beredningsansvariga 

Fredrik Bohlin 

Pia Wangberg 

 

Beslutet ska skickas till 

Fredrik Bohlin 
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§ 133 

 

Diarienr: KS‐2024/00207 

Upphandling: Larmcentral dnr 24003 – Antagande av 

leverantör 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar  

 

att anta 556555‐5314 Addici Security AB som leverantör av larmtjänster och 

larmcentral. 

Ärendebeskrivning 

Upphandlingen avser ramavtal med avtalstid fr o m 2024‐01‐05 – 2025‐04‐30 med 

möjlighet till förlängning med 1 + 1 + 1 år. 

 

Avtalsberättigad part: Umeå Kommun 

Volym: 420 000 kr/år  

Beslutsunderlag 

Beslutsprotokoll/e‐signering 

Utvärderingsprotokoll 

Anbudssammanställning 

Beredningsansvariga 

Joakim Edvall 

Pia Wangbergh 

Beslutet ska skickas till 
Upphandlingsbyrån 
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§ 134 

 

Diarienr: KS‐2024/00402 

Upphandling: Brandbil ‐ tankbil ‐ Förfrågningsunderlag 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att godkänna förfrågningsunderlag. 

Ärendebeskrivning 

Brandbil ‐ Tankbil till Umeåregionens Brandförsvar samt option på ett till fordon 

inom ett från leveransdatum. 

 

Värde c:a 4 000 000 per fordon. 

 

Utvärdering på pris och kvalitet. 

Beslutsunderlag 

Bifogade filer. 

Beredningsansvariga 

Anders Blom 

Pia Wangbergh 

Beslutet ska skickas till 
Upphandlingsbyrån 
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§ 135 

 

Diarienr: KS‐2024/00113 

Svar på remiss: Narkotikautredningen ‐ Vi kan bättre! 

Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i 

fokus 

Beslut 

Kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott beslutar 

 

att avge yttrande i enlighet med nedanstående. 

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun har fått en inbjudan av Regeringskansliet att lämna synpunkter på 

SOU 2023: Narkotikautredningen ‐ Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik 

med liv och hälsa i fokus 

 

Regeringen beslutade att uppdra åt en särskild utredare att föreslå hur en fortsatt 

restriktiv narkotikapolitik kan kombineras med ett effektivt narkotikaförebyggande 

arbete, en god missbruks‐ och beroendevård som innehåller insatser för 

skademinimering samt insatser för att ingen ska dö till följd av läkemedels‐ och 

narkotikaförgiftningar. Utredningen fick också i uppdrag att lämna en 

delredovisning (Naloxon kan rädda liv – bedömningar av nuläget och nästa steg 

(SOU 2022:54)), med en analys om andra yrkesgrupper än hälso‐ och 

sjukvårdspersonal, ska kunna ge naloxon mot opioidöverdoser.  

 

Eftersom narkotika utgör ett allvarligt hot mot liv och hälsa menar utredningen att 

det är extra viktigt att såväl preventiva åtgärder som stöd, behandling och 

skadereducering är kunskapsbaserade och effektiva. Utredningens förslag har 

särskilt beaktat detta och huvuddraget av förslagen handlar om att få samhällets 

arbete mot narkotika att bättre hänga ihop, och att synliggöra respektive 

myndighets ansvar, vilket Umeå kommun välkomnar och betonar vikten av. 
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Narkotikautredningen har gjort ett omfattande arbete som ger ett värdefullt 

underlag till det fortsatta arbetet och behandlar många frågor som är relevanta ur 

ett kommunalt perspektiv.    

 

I stort ställer sig Umeå kommun positiva till utredningens förslag och bedömningar 

men saknar förslag inom vissa viktiga områden. Ett sådant område är jämställdhet. 

Vi ser i vårt arbete i Umeå kommun hur viktigt ett aktivt jämställdhetsarbete är och 

hur mycket jämställdheten kan kopplas till narkotikaområdet. Så väl 

konsekvenserna av narkotika som vägar in‐ och ur narkotikaproblematik skiljer sig åt 

och detta behandlas i för låg grad i utredningen. Det finns stora möjligheter till att 

utveckla arbetet mot narkotika genom bättre jämställdhetsanalyser och vi hade 

gärna sett ett förslag inom detta område.  

 

Ett annat område som förvisso nämns, är narkotika i trafiken, men där utredningen 

inte har lämnat något förslag. I Umeå ser vi trafiken som en strategiskt viktig arena 

att jobba med narkotika, med goda resultat. Droger i trafik är först och främst ett 

mycket allvarligt problem, men också en möjlighet att uppmärksamma och ge stöd 

genom samverkan inom ramen för SMADIT. Vi har under lång tid haft ett 

fungerande arbete inom detta område men vi hade gärna sett förslag om bättre 

nationell samordning och en samlad strategi.  

 

Utredningen föreslår en ändring av det narkotikapolitiska målet, till ”ett samhälle 

med minskade skador av narkotika”. Det finns ett flertal risker med en sådan 

förändring, bland dessa är att politiken går mot ett ökat individfokus, med 

individens risk för skador i centrum, på bekostnad av ambitioner om att minska 

narkotikans skadeverkningar för barn, ungdomar, anhöriga och för samhället i stort. 

 

Beskrivningen om att det är viktigt att få olika frågor att hänga samman är viktig. 

Dock saknas konkreta förslag där det behövs och där det finns möjligheter till 

synergier. Ett sådant hade kunnat vara narkotikans koppling till psykisk hälsa och 

suicid och på så sätt hitta angreppssätt för att förebygga såväl narkotikaanvändning, 

narkotikadödlighet som suicid.  

 

Ett förslag om generisk narkotikaklassning är önskvärt, då avsaknaden av denna 

skapar frustration och otydlighet för flera kommunala verksamheter.  
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Vi saknar tydlighet i utredningen gällande hur LVU ska hanteras då socialtjänsten 

ska ha kvar utrednings‐ och eventuellt placeringsansvar och regionerna ska ta över 

behandlingsansvar. Vi ser att LVU och placeringar utifrån eget bruk inte hanteras i 

tillräcklig utsträckning. 

 

En viktig fråga för oss är hur närheten/likheten mellan anhörigstöd och 

familjearbete hanteras, när socialtjänst har ansvar för det ena och region för det 

andra. Ofta skiftar det från det ena till det andra över tid. För oss är det inte ovanligt 

att en kontakt börjar som anhörigstöd för att gå över till familjearbete efter ett tag. 

Vi ser ett behov att ta ett gemensamt grepp kring detta och ser att detta inte är 

tillräckligt utrett. 

   

Stöd till anhöriga bör inte begränsas till diagnos skadligt bruk och beroende utan 

bör erbjudas redan vid riskbruk. Metodstöd – och utveckling bör även där stödjas av 

nationell aktör. 

  

Vi ser också brister i förslaget om ändring av lagen (2006:323) om utbyte av sprutor 

och kanyler så att syftet utvidgas till att även omfatta uppgiften att främja psykisk 

och fysisk hälsa. Tillståndskravet för verksamheten tas bort och ersätts med en 

anmälningsplikt. Även fortsatt gäller att åldersgränsen för verksamheten är 18 år, 

men även yngre personer ska, om särskilda skäl föreligger, undantagsvis kunna ta 

del av verksamheten. Det behöver utredas hur detta förslag harmonierar det med 

LVU och Artikel 33 i Barnkonventionen. 

 

I dagsläget fokuserar vi på olika skyddsfaktorer inom skolväsendet och i utredningen 

belyses genom intervjuer med ungdomar vikten av meningsfulla aktiviteter och 

positiva förebilder. Umeå kommun saknar skrivningar om utbildning som en 

kraftfull skyddsfaktor mot ett framtida utanförskap. Utredningen lyfter dock fram 

det ömsesidiga sambandet mellan välmående och lärande, ett samband som Umeå 

kommun understryker som av högsta vikt. 

 

Det är positivt att förslagen om kunskapsstöd och forskning finns med, det är något 

som behövs. Däremot ser Umeå kommun hellre att en nationell aktör får ett 

huvuduppdrag för att ta fram material och inte som i nuvarande förslag att det 

delas upp mellan folkhälsomyndigheten och Skolverket. Vi ser hellre att 

folkhälsomyndigheten har ett samlat uppdrag, med stöd av andra statliga 

myndigheterna.  
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En av våra viktigaste långsiktiga frågor för att lyckas motverka 

narkotikaproblematiken är kompetensförsörjning, och därför ser vi positivt på de 

kunskapshöjande insatserna som föreslås. Däremot saknar vi förslag om 

kunskapshöjande insatser för andra viktiga målgrupper än personal inom 

socialtjänst och hälso‐ och sjukvården. När det gäller frågan om kompetens och 

dialog mellan praktik och forskning är lokal samverkan med Universitet och 

högskolor mycket viktig. Det finns ett behov av att hålla ihop forskning inom 

narkotikaområdet, men vi ser större potential i att stimulera fler geografiskt 

utspridda forskningsinitiativ som hålls samman genom ett program, snarare än ett 

center. Det finns många goda exempel runt om i landet, som vi i Umeå kommun 

följer med stort intresse, exempelvis U‐FOLD och CERA. Vårt samarbete mellan 

Umeå kommun, Skellefteå kommun och Umeå universitet är ett annat gott 

exempel.  

 

För skolans del ser Umeå kommun det som positivt att utredningen framhäver 

grunduppdraget och den redan befintliga skollagtexten, liksom det systematiska 

kvalitetsarbetet. De åtgärder som föreslås fokuserar på kunskap och långsiktigt 

tvärprofessionellt och relationsskapande arbete. Detta betonar vikten av tillgänglig 

elevhälsa med ämneskunskap samt goda relationer med eleverna. Utredningen 

efterlyser ökad samverkan med Folkhälsomyndigheten och ANDT‐samordnare för 

att stödja skolorna med kunskapsstöd. Umeå kommun understryker vikten av den 

förändring som har skett i skollagen, där elevhälsans roll har stärkts, samt 

betydelsen av närvarande vuxna i miljöer där ungdomar vistas, såsom skolan. 

 

En betydande del av utredningen fokuserar på vikten av en fungerande skolgång 

och inkludering. Umeå kommun delar uppfattningen om att en snabbare och 

kraftfullare reaktion från skolan kan göra en betydande skillnad i förebyggandet av 

narkotikaanvändning och dess konsekvenser, såsom psykisk ohälsa och 

skolfrånvaro. 

 

Mot bakgrunden av den förtydligade skollagen och den nya lagen om 

brottsförebyggande arbete, är det bra att utredningen inte innehåller några 

ytterligare förslag om lagändring gällande kommuners organisering av det 

narkotikaförebyggande arbetet.  
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Umeå kommun betonar vidare betydelsen av samverkan mellan skola, hälso‐ och 

sjukvård samt socialtjänst för tidiga insatser. Umeå kommun noterar att 

Polismyndigheten inte nämns specifikt i utredningen, men understryker vikten av 

god samverkan på olika nivåer inom kommunen för att inte bara förstå den aktuella 

lägesbilden utan även för att bedriva effektivt förebyggande arbete mot 

narkotikautvecklingen. 

 

Vårdnadshavare är en central skyddsfaktor för barn och unga, och Umeå kommun 

anser att stöd i ANDT‐frågor för dessa är av yttersta vikt. Studier indikerar att ämnet 

narkotika är svårt att diskutera inom familjen. Inom regionen samarbetar Umeå 

kommun framgångsrikt med Ungdomsmottagningen (UM). Umeå kommun ser fram 

emot fortsatt samverkan och kunskapsutbyte på detta område.  

 

En mycket viktig fråga är hur alla förslag och bedömningar ska finansieras. Även om 

vi i Umeå prioriterat långsiktigt narkotikaförebyggande arbete så ser vi hur stödet 

för ANDTS‐arbetet minskat från statligt håll över tid och att många kommuner 

minskat sitt ANDTS‐förebyggande arbete. Det är många insatser i utredningen som 

skulle innebära ambitionshöjningar medan den ekonomiska kompensationen inte 

når upp till motsvarande nivå.  

 

Slutligen understryker Umeå kommun, betydelsen av samverkan mellan olika 

vårdnivåer för att möta behoven hos de barn som väntar på specialistvård inom 

regionen, exempelvis inom Barn‐ och ungdomspsykiatrin. 

 

Umeå kommun är tacksam för möjligheten att framföra detta yttrande och ser fram 

emot en fortsatt konstruktiv dialog i arbetet för att förebygga narkotikaanvändning 

och dess konsekvenser. 

Beslutsunderlag 

Finns bifogat 

Beredningsansvariga 

Seth Åberg, KS 

Peter Östgård, GvN och FoG 

Mats Omgren, IFN 

Fredrik Holmgren, KS 
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Beslut skickas till 

Regeringskansliet 

 

 

 

 

   



Sida 16 av 39 

Umeå kommun      Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott  2024‐04‐23 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 136 

 

Diarienr: KS‐2024/00151 

Svar på remiss: Förslag till ändringar för att öka 

mobiliteten tidigt i den akademiska karriären, 

U2024/00229 

Beslut 

Kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott beslutar 

 

att avge svar på remiss enligt gymnasie‐ och vuxenutbildningens yttrande.  

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun har fått rubricerad remiss för yttrande. Gymnasie‐ och 

vuxenutbildningsnämnden har yttrat sig till stadsledningskontoret som stämmer in i 

nämndens svar. 

 

Förslaget i promemorian: ”Förslag till ändringar för att öka mobiliteten tidigt i den 

akademiska karriären” innefattar ändringar i högskolelagen som kommer att 

möjliggöra delade anställningar mellan högskolan och andra sektorer, så kallade 

förenade anställningar. Syftet med förändringen är dels att främja mobilitet tidigt i 

den akademiska karriären, samt dels att öka rörlighet mellan akademin och andra 

sektorer. I promemorian ingår även ett förslag om ändring i Högskoleförordningen 

om tidsgränsen för anställning som biträdande lektor från avlagd doktorsexamen.  

 

Ökad mobilitet kommer öka kunskapsspridning, leda till spridning av forskning, 

förbättrad professionsförankring i utbildningar samt kommer stärka 

kompetensförsörjningen och konkurrenskraften, enligt promemorian.  

 

Inom skolområdet kan samverkan med lärarutbildningarna ge ökad mobilitet, 

förbättra karriärvägar och underlätta relationen mellan samhället, undervisning och 

forskning.  
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För lärarutbildningen och dess verksamhetsförlagda utbildning främst på 

övningsskolor kommer förenade anställningar kunna bidra till ökad kvalité.  

 

De förändringar som gäller förenade anställningar föreslås träda i kraft 1 juli 2025.  

 

Yttrande  

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden Umeå kommun väljer att yttra sig över 

det förslag som är relevant för vår verksamhet; delade anställningar. Förändring 

som rör biträdande lektor och anställningstid har Umeå kommun inget att erinra 

om.  

 

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden ser positivt på att lagstiftningen tydliggör 

fler områden där förenade anställningar kan bli aktuella och instämmer med 

utredaren att förenade anställningar kommer att skapa förutsättningar för ökade 

kunskaper och till utveckling av praktiknära forskning. Umeå kommun ser även att 

detta kan öka förutsättningar för samverkan kring kompetenser mellan kommunal 

verksamhet och högskolesektor.  

 

Promemorian lyfter fram möjligheten att tidigt i den akademiska karriären ha en 

förenad anställning. Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden vill framhålla vikten 

av att även personer med längre erfarenhet bör ges möjlighet att ta del av förenade 

anställningar i syfte att uppdatera aktuell verksamhetskunskap. Det gäller i 

synnerhet inom verksamheter som under åren genomgått stora förändringar, till 

exempel utbildningssektorn med nya läroplaner och förutsättningar i uppdrag som 

lärare. Förenade tjänster kan där vara en tillgång både för lärare från akademin som 

för lektorer och lärare från kommunens utbildningssektor vad gäller att tillsammans 

medelst delade anställningar utveckla undervisning, övningsskolor, praktiknära 

forskning och som karriärväg.  

 

Kompetensförsörjningsutmaningarna på arbetsmarknaden och inom både skola, 

förskola och högskolesektorn förstärker behovet av att utveckla nya former för 

samverkan kring gemensamma kompetenser och utmaningar. Arbetsmarknadens 

parter behöver i detta säkerställa villkor och arbetsgivaransvar vid tillämpning av 

förenade anställningar.  

 

Umeå kommuns gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnd vill understryka vikten av 

att ha ett gemensamt arbetsmiljöperspektiv för att säkerställa anställningarnas 
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omfattning och arbetsbelastning. Promemorian lyfter fram att kravbilden i 

uppdragen kan vara både omfattande och specifika utifrån båda parternas 

perspektiv och att det är viktigt att värna transparens och konkurrens vid 

rekrytering till förenade anställningar. Nämnden vill framhålla att rekrytering till 

förenade tjänster bör ske i samverkan mellan kommun och akademi för att 

säkerställa ökad måluppfyllelse och kvalitet 

Beslutsunderlag 

Remissen 

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämndens protokoll 2024‐03‐20, § 29. 

Beslutet ska skickas till 
u.remissvar@regeringskansliet.se, sara.karlsson@regeringskansliet.se. Ange 

diarienummer U2024/00229 
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§ 137 

 

Diarienr: KS‐2024/00385 

Förvärv av fastigheten Bladet 1 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att godkänna bifogat avtal avseende förvärv av fastigheten Umeå Bladet 1 
(Fastigheten) samt att ge mark‐ och exploateringsdirektören i uppdrag att 
underteckna det upprättade köpeavtalet  
 
att ge mark‐ och exploateringsingenjör, Erik Sjöberg, fullmakt att för Umeå 

kommuns räkning genomföra affären och på tillträdesdagen hantera aktuell 

ersättning från kommunens förvaltningskonto 8420‐2,924 294 515‐3 i Swedbank 

 

att förvärvet finansieras via medel avsatta för förvärv av fastigheter för egna 

behov 2024 

 

att när Fastigheten tillträtts ska den överlämnas till Tekniska nämnden för 

förvaltning. 

Ärendebeskrivning 

Mark och exploatering har genom tekniska nämnden fått i uppdrag att förvärva 

Fastigheten enligt beslut 2024‐03‐21. 

 

Umeå kommun genom Fastighet hyr sedan 2019 fastigheten Umeå Bladet 1. 

Lokalerna används som administrativa lokaler för Individ‐ och familjenämndens LSS 

hälso‐ och sjukvård. Verksamheten ses som långsiktig och lokalerna hyrs idag i 

treårsperioder. Fastighet har utrett förutsättningarna för ett förvärv av fastigheten 

och kommit fram till följande fördelar med förvärv: 

‐ Verksamheten har ett långsiktigt lokalbehov och Fastighets erfarenhet är att 
det är mer kostnadseffektivt att äga än att hyra med långa avtalstider. 

‐ Fastigheten ligger i ett strategiskt område inom Umeå kommun. 
‐ Umeå kommun får egen rådighet över tomt och byggnad samt säkrar 

fastighetens användning över tid. 
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Ovanstående fördelar med förvärv av Fastigheten överensstämmer också med den 

framtagna fastighetspolicyn för Umeå kommunkoncern. 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag Tekniska nämnden 2024‐03‐21 

Köpekontrakt 

Beredningsansvariga 

Helen Nilsson 

Erik Sjöberg 

Beslutet ska skickas till 
Erik Sjöberg, MEX 

Åsa Zackrisson, Fastighet 
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§ 138 

 

Diarienr: KS‐2024/00359 

Medfinansiering: Kreativa Norrland 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att bevilja Kreativa Norrland 300 000 kr 2024, 430 000 kr/år 2025‐2026 samt 110 

848 kr 2027 att tas från kommunstyrelsens anslag för tillväxt 

 

att beslutet gäller under förutsättning att övrig sökt medfinansiering beviljas. 

Ärendebeskrivning 

RISE söker medfinansiering från Umeå kommun till projektet Kreativa Norrland. 

Övriga medfinansiärer är Tillväxtverket/EU:s regionalfond, Region Västerbotten, 

Region Norrbotten, Uminova eXpression, Balticgruppen samt kommunerna Piteå, 

Luleå och Kiruna. 

 

De kulturella och kreativa branscherna (KKB) är en av de snabbast växande i Sverige 

med stor betydelse för export, innovation, hållbarhet och för attraktiva och hållbara 

livsmiljöer. Umeå har en stark kreativ och kulturell sektor men saknar idag 

mötesplatser och stöd för utveckling av befintliga bolag. Projektet Kreativa Norrland 

syftar till att under 2024‐2027 stärka företagandet, stärka och synliggöra 

samarbeten och innovationsförmåga och skapa förutsättningar för KKB‐företag att 

utveckla nya affärsmöjligheter och nå nya marknader. KKB‐företag skiljer sig från 

företag i andra sektorer då de ofta växer i nätverk och bredd snarare än med fler 

anställda. Projektets aktiviteter är anpassade till detta och kommer att erbjuda 

mötesplatser och nätverkande, affärsutveckling och kunskapshöjande insatser inom 

exempelvis AI och cirkularitet samt matchmaking via olika plattformar. Målgrupp är 

befintliga mikro‐ och små företag inom de kulturella och kreativa branscherna samt 

samiska näringar i Västerbotten och Norrbotten. 

 

Total kostnad för projektet är 11 818 000 kr varav 1 270 848 kr söks från Umeå 

kommun. Väntade resultat av projektet är att minst 60 företag har hittat nya 
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affärsmöjligheter, utvecklat sina strategier, affärsmodeller, produkter och koncept 

och nått nya marknader, och minst 120 har deltagit på aktiviteter och mötesplatser. 

 

Projektet är regionalt och aktiviteter kommer ske i både Norr‐ och Västerbotten 

men med tyngdpunkt i Umeå. Här finns affärsutvecklingskompetensen och här 

kommer också ett flertal av projektets mötesplatser och verkstäder att sättas upp. 

En växande trend är att fastighetsägare engagerar sig i att utveckla de lokala 

kulturella och kreativa branscherna eftersom de ofta är en så viktig motor i att 

skapa trygga och kreativa stadskärnor och kvarter. En av de planerade 

mötesplatserna i Kreativa Norrland ska utföras med fastighetsägare i centrum och 

knyta samman lokala KKB‐företag och ungdomar på publika platser, vilket kopplar 

till andra aktuella förebyggande satsningar för ett tryggare Umeå. Ett annat 

intressant samarbete väntas med Digital Impact North och AI‐kompetensen på 

Umeå universitet. En av många utmaningar för KKB‐företag är skyddet av idéer i 

form av immateriella rättigheter, upphovsrätt och designrättigheter vilket skyndas 

på av AI och digitalisering. Projektet kommer att erbjuda tillgång till nödvändig 

kunskap och resurser för bolag att navigera i den digitala omställningen.  

 

Projektansökan bygger på en förstudie där behov och utmaningar för KKB‐företag i 

Umeåregionen har identifierats. Projektet utvecklar också tidigare satsningar på 

KKB‐företag som visat på goda resultat, ex Design for longevity. Projekt Kreativa 

Norrland möjliggör fortsatt samarbete mellan kreatörer och tillverkare som 

integrerar kulturarv från Västerbotten i sin affärsidé. Det finns även en nära 

koppling till eXpressions satsning Kreativ kapacitet för grön omställning som riktas 

till nystartade KKB‐företag. I syfte att öka branschbredden i Umeå är KKB utpekad 

som en särskilt prioriterad bransch i Umeå kommun Näringslivs verksamhetsplan 

2024, och Kreativa Norrland blir en del i detta. 

Kvarvarande medel i tillväxtanslaget (2024‐04‐15) 

2024     1 778,2 tkr 

2025     3 559,9 tkr 

2026     9 696,2 tkr 

 

Handlingar 

Inskickad ansökan till Tillväxtverket 

Rapport Kreativa Norrland 
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Beredningsansvariga 

Karin Björk, Susanne Thurén, Emmy Sundin 

 

Beslutet ska skickas till 

Budgetgruppen/Sofia Westin, Emmy Sundin 
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§ 139 

 

Diarienr: KS‐2024/00360 

Medfinansiering: Kapacitet för additiv tillverkning, 

förstudie 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att bevilja förstudien Kapacitet för additiv tillverkning 122 486 kr 2025, att tas från 

kommunstyrelsens anslag för tillväxt 

  

att beslutet gäller under förutsättning att övrig sökt medfinansiering beviljas. 

Ärendebeskrivning 

IUC Norr AB och Umeå universitet söker medfinansiering från Umeå kommun till 

förstudieprojektet Kapacitet för additiv tillverkning. Övriga medfinansiärer är 

Tillväxtverket/EU:s regionala fond, Region Västerbotten och Skellefteå kommun 

 

Additiv tillverkning, även kallat 3D‐printing, är en tillverkningsteknik som möjliggör 

nya sätt att formge och tillverka komponenter och reservdelar. De senaste åren har 

det i Västerbotten funnits ett antal mer avgränsade projekt inom additiv tillverkning 

och tekniken används inom exempelvis kulturella och kreativa branscher, 

rymdteknik och hälso‐ och sjukvård. Potentialen med ökad användning i fler 

branscher beskrivs som stor men adaptionen av additiv tillverkning går sakta, och 

ingen aktör i Västerbotten har tagit ett samlat grepp om frågan. IUC Norr och Umeå 

universitet vill göra en bred förstudie som kartlägger behov och kapacitet hos 

framför allt små och medelstora företag i Västerbotten samt undersöker och sprider 

bästa praxis om redan existerande användning. Detta ska ske genom företagsbesök, 

fokusgrupper och enkäter till företag. Parallellt ska institutionen för informatik vid 

Umeå universitet sammanställa den senaste forskningen på området och analysera 

tillgång till utbildningar. Förstudien ska även undersöka användandet av additiv 

tillverkning på gräsrotsnivå vid så kallade Makerspaces. Total budget för den 

ettåriga förstudien är 1 224 862 kr varav 122 486 kr söks från Umeå kommun. 

Väntat resultat är en rapport som tydliggör hur användningen av additiv tillverkning 
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kan stimuleras i regionen, och ett konsortium av aktörer som tar nästa steg i ett 

utförandeprojekt. 

 

Möjligheterna med ökad additiv tillverkning är många och tekniken är utpekad i 

bland annat Västerbottens innovationsstrategi och av Tillväxtverket. Ökad 

användning av 3D‐utskrifter kan ge minskade lagerkostnader och lagerhållning för 

företag, och miljövinster i form av mindre avfall och svinn och minskat behov av 

transporter. Det kan ge företag en förbättrad produkt‐ och komponenttillgänglighet 

och stabila och säkra leveranskedjor. Inte minst pandemin visade på behovet av ny 

teknisk utveckling och innovativa lösningar för både företag och offentlig sektor för 

att säkra leverantörskedjor och flytta produktion närmare huvudmarknaden. 

Additiv tillverkning beskrivs som en av förutsättningarna för denna omställning. 

 

Tekniken används på flera platser runtom i Västerbotten, både av företag och vid 

Curiosum, Designhögskolan och andra institutioner vid Umeå universitet. En 

breddad användning av utskrifter av komponenter i såväl plast, gummi, trä och 

metall kan gynna flera olika branscher i Umeåregionen. Några exempel är 

underleverantörer till tillverkningsindustrin och företag inom exempelvis 

möbeltillverkning, arkitektbyråer och tillverkning av fritidsprodukter. Därtill är det 

intressant att möjligheterna med den mer publika verksamheten vid Curiosum 

Makerspace i Umeå inkluderas i förstudien. 

Kvarvarande medel i tillväxtanslaget (2024‐04‐15) 

2025     3 559,9 tkr 
  

Handlingar 
Inskickad ansökan till Tillväxtverket 

Beredningsansvariga 

Agneta Filén, Emmy Sundin 

Beslutet ska skickas till 
Budgetgruppen/Sofia Westin, Emmy Sundin   
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§ 140 

 

Diarienr: KS‐2020/00844 

Finansiering av Svenska rallyt 2025 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att kostnaden 2024 (för Svenska rallyt 2025), 14 500 000 kr, tas från 

kommunstyrelsens anslag för oförutsedda behov, i avvaktan på den utredning 

som pågår. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott beslutade den 2023‐12‐12 (§421) 

att ge förvaltningen i uppdrag att utreda kostnadsfördelningen för Svenska rallyt 

inom koncernen. Denna utredning pågår och kommer att presenteras under hösten 

2024. Utredningen omfattar en renodling av kostnader mellan Umeå 

Kommunföretag AB (UKF) och kommunen, där målsättningen är att kostnaden för 

rallyt ska belasta kommunen i sin helhet och där finansieringen är den del som 

tidigare år finansierats via anslaget för oförutsedda behov samt via medel som 

frigörs inom näringslivskontorets budget.  

 

Förslag till beslut är att kostnaderna 2024, för genomförandet av 2025 års rally, tas 

från anslaget för oförutsedda behov i avvaktan på utredningen. Detta beslut kan 

omprövas senare under året när renodlingen är klar och genomförd gentemot UKF.  

 

För 2025 och 2026 kommer tekniska budgetjusteringar föreslås i enlighet med 

utredningen så att kostnaden för rallyt kan samlas inom ett utvecklingsanslag på 

kommunstyrelsen. 

  

Med detta beslut finns 1 026 tkr kvar på anslaget för oförutsedda behov 2024. 

Beredningsansvariga 

Peter Juneblad, Fredrik Lundberg, Lena Höök Gustafsson 
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Beslutet ska skickas till 
Stadsledningskontoret, Ekonomi och Näringsliv 

Umeå Kommunföretag AB 
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§ 141 

 

Diarienr: KS‐2024/00428 

Inbjudan till Mötesplats Lycksele 29‐30 maj 2024 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att utskottets ledamöter får delta i Mötesplats Lycksele. 

Ärendebeskrivning 

Inbjudan till Mötesplats Lycksele 2024 

 

Mötesplats Lycksele samlar de krafter i samhället som vill bidra till en hållbar och 

stark utveckling i Västerbotten.  Genom att dela erfarenheter och ta del av ny 

kunskap ger vi varandra inspiration och insikter som gynnar vår gemensamma 

utveckling. Näringslivet, den offentliga sektorn, akademin, civilsamhället och 

allmänheten – alla är viktiga för att Västerbotten ska vara en attraktiv plats som är 

världsledande i den hållbara samhällsomvandlingen. 

 

På motesplatslycksele.se finns mer information. 

Datum Onsdag den 29 maj – torsdag den 30 maj 2024 

Plats Hotell Lappland, Lycksele 

Kostnad 1.995:‐ 

Anmälan senast den 21 maj 2024 

Beslutsunderlag 

Inbjudan 

Beslutet ska skickas till 
Vanessa Holmlund     
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§ 142 

 

Diarienr: KS‐2023/00316 

Yttrande kring Länsstyrelsens och Trafikverkets rapport 

”Holmöleden ‐ Ett Regeringsuppdrag avseende ledens 

funktion och utveckling” 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att ställa sig bakom följande remissvar till Landsbygds‐ och 

infrastrukturdepartementet gällande rapporten ”Holmöleden ‐ Ett 

Regeringsuppdrag avseende ledens funktion och utveckling” 

 

Särskilt uttalande 

Bore Sköld (V) deltar inte i beslutet. 

Yttrande 

År 2022 gav Regeringen via Infrastrukturdepartementet i uppdrag till Länsstyrelsen 

och Trafikverket att utvärdera hur förbindelserna till och från Holmön fungerat 

hittills och om de bör ändras för att ske på ett hållbart och effektivt sätt.  

Som en del i uppdraget bidrog Umeå kommun med rapporten ”Holmötrafiken – 

behov idag och imorgon. Nulägesbild och behovsanalys för Holmöns utveckling” 

(KS‐2022/00145). Behovsanalysen klargör vilka transportbehov som finns på ön idag 

och inom en lämplig planeringshorisont, samt vad som är en rimlig servicenivå och 

hur den kan åstadkommas. Behovsanalysen har utgjort underlag för Länsstyrelsens 

och Trafikverkets utvärdering av trafiken.  

I maj 2023 redovisade Länsstyrelsen och Trafikverket regeringsuppdraget genom 

slutrapporten ”Holmöleden – Ett regeringsuppdrag avseende ledens funktion och 

utveckling”. Umeå kommun redogjorde för sina synpunkter kring rapporten i en 

skrivelse till departementet (KS‐2023/00316).  

Umeå kommun vill med detta yttrande ta tillfället i akt att än en gång lämna 

synpunkter på rapporten. 
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Synpunkter 

 Kommunen anser att nuvarande huvudmannaskap ska bestå utifrån 
slutsatserna i förhandlingsuppgörelsen från 2007. Detta grundas på flera 
aspekter: att trafikering sker mellan två kommuner, det av staten påtalade 
regionala intresset för friluftslivet, statens beslut om naturreservat, behoven 
för rennäringen, Holmöns strategiska läge och intresse utifrån 
Försvarsmaktens perspektiv, samt det rekreativa värdet för 
kompetensförsörjningen i norra Sverige kopplat till den gröna omställningen. 
 

 Kommunen anser att det efter över 65 år av ovilja, oklarheter och bristande 
respekt för de boende är hög tid för ett ansvarsutkrävande kopplat till 
huvudmannaskapet. 
 

 Kommunen förordar alternativ C i rapporten ”Holmötrafiken 
trafikeringsalternativ” i kombination med F vid svåra isförhållanden. 
Kommunen har förhoppningar om att Trafikverket snarast möjligt kallar 
samman en gemensam arbetsgrupp för att inleda planeringen av en ny färja. 
 

 I arbetet med aktuellt regeringsuppdrag lyftes initialt behovet av att alla 
parter skulle försöka ompröva/omvärdera tidigare ställningstaganden för att 
hitta nya vägar framåt. Kommunen har i arbetet spelat in ett ansvarstagande 
för investeringarna i hamnanläggningen i Byviken kopplat till en ny färja 
enligt alternativ C. Detta handlar om en investering i storleksordningen 30–
50 mnkr (inklusive eventuella stöd/bidrag). Några omprövade 
ställningstaganden från övriga parter har kommunen inte noterat. 
 

 Vad gäller avgifter för att delfinansiera trafiken konstateras i rapporten 
”Holmöleden ‐ Ett Regeringsuppdrag avseende ledens funktion och 
utveckling” att det behövs en ny förordning för att Trafikverket ska kunna 
avgiftsbelägga trafiken. Detta är samma slutsats som gjordes i 
förhandlingsuppgörelsen för 17 år sedan och är således ingen ny information 
att använda som argument för ett skifte i huvudmannaskapet. 

Tillägg: beskrivning av rådande läge 

Sedan Länsstyrelsens och Trafikverkets rapport redovisades i maj 2023 har ännu ett 

år passerat med oklarheter och brister i Holmötrafiken. Problematiken i trafiken, 

som är som värst under vintermånaderna, började tidigt denna säsong – redan i 

november. 
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Under perioden 1 november – 31 december 2023 var 41 procent av dagarna 

påverkade av inställda turer, motsvarande 25 dagar där trafiken var helt eller delvis 

inställd. 

Under perioden 1 januari – 8 april 2024 har 53 procent av dagarna påverkats av 

inställda turer, motsvarande hela 52 dagar med helt eller delvis inställd trafik. 

Ungefär en femtedel av antalet inställda dagar beror på Trafikverkets införda 

direktiv som säger att ersättningstrafik med helikopter eller svävare inte sätts in 

förrän efter fem vardagars stillestånd i trafiken. I praktiken innebär det perioder av 

isolering upp till 8–9 dagar. 

Umeå kommun anser det vara helt orimligt att trafikeringen sker på ett sådant sätt 

att kommunens invånare isoleras och förvägras grundläggande och livsviktiga 

samhällsfunktioner samtidigt som godstransporter stryps. På grund av detta har 

Umeå kommun, för tredje året i rad, även denna vinter vidtagit nödåtgärder för att 

förhindra isolering och möjliggöra livsmedelstransporter till öns butik genom att 

bekosta extra helikopterturer samt stakning av skoterled och godstransporter via 

skoter. 

På grund av att hamninfrastrukturen inte är anpassad efter nuvarande färjetrafik 

ställs dessutom flera turer in under övriga delar av året. Det innebär att boende på 

Holmön lever i en konstant osäkerhet huruvida trafiken går eller inte under stora 

delar av året, vilket omöjliggör en vardagsplanering och dagspendling för arbete och 

skola. 

Umeå kommun vill med detta belysa den extremt besvärande situation som vi 

befinner oss i där även vi som kommun, på grund av den osäkra trafikeringen, inte 

har möjlighet att fullfölja delar av vårt kommunala uppdrag. Ett aktuellt exempel 

handlar om verkställande av biståndsbeslut inom hemtjänst för boende på ön som 

är i behov. Detta behov väntas dessutom växa de närmaste åren. 

Umeå kommuns behovsanalys 

I Umeå kommuns behovsanalys för Holmötrafiken konstateras att stabila och säkra 

kommunikationer till och från Holmön året runt är en nyckelfråga för Holmöns 

utveckling i alla aspekter, såväl befolkningstillväxt, ökad bebyggelse, 

näringslivsutveckling, service och samhällsviktig infrastruktur.  

Rådande osäkerhet i trafiken och brist på ansvarsutkrävande gör att livskvalitén 

påverkas mycket negativt för boende och verksamma på Holmön och att boende 

tvingas flytta till fastlandet då dagspendling året runt inte kan säkerställas. Trafiken 
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gör också att Holmön inte når sin fulla potential som en stark och självklar 

destination i Västerbottens län.  

Rapporten konstaterar också att dialog och samråd med berörda brustit under lång 

tid. Direktiv som tillförts trafiken har skapat en än mer ansträngd situation för 

boende och verksamma, med längre perioder av isolering, livsmedelstransporter 

som inte kan säkerställas och en ersättningstrafik som omöjliggör samhällsviktigt 

gods. 

Umeå kommun vill därför i detta yttrande förtydliga, likt de slutsatser som 

sammanfattas i kommunens behovsanalys för Holmötrafiken, att det mest primära 

är att Holmötrafiken bedrivs på ett sätt som möjliggör en utveckling på ön, både vad 

gäller dagspendling, service, företagande och turism. Idag bedrivs trafiken på ett 

helt motsatt sätt, vilket går emot den intention som fanns i regeringsbeslutet från 

2007 och som nuvarande trafikupplägg vilar på.  

Umeå kommun välkomnar därför att dialogen kring en långsiktig lösning för 

Holmötrafiken återupptas snarast möjligt och att Trafikverket kallar samman en 

gemensam arbetsgrupp för att inleda planeringen av en ny färja. 

 

Bakgrund 

Regeringsuppdrag kring utvärdering av trafiken 

I juni 2021 påtalade Umeå kommun om bristerna i Holmötrafiken till regeringen via 

en skrivelse, med uppmaning om att tillsätta en förhandlingsperson som ges i 

uppdrag att hitta en långsiktig och tillfredställande lösning på Holmöleden.  

I oktober 2021 tillkallade dåvarande infrastrukturminister berörda parter till ett 

möte. I juli 2022 fick Länsstyrelsen Västerbotten och Trafikverket i uppdrag av 

regeringen att utvärdera hur förbindelserna till och från Holmön fungerat hittills och 

om de bör ändras för att ske på ett hållbart och effektivt sätt. Uppdraget 

resulterade i rapporten ”Holmöleden – Ett regeringsuppdrag avseende ledens 

funktion och utveckling”. 

Regeringsbeslutet från 2007 

Regeringen tog 2007‐04‐19 beslut om en hållbar långsiktig lösning för Holmöleden. 

Trafikverket (Vägverket) ska enligt beslutet vidta nödvändiga åtgärder för att 

säkerställa förbindelsen till och från Holmön. I förhandlingsuppgörelsen bestämdes 

vidare att kommunen, tillsammans med Länsstyrelsen Västerbotten och Region 

Västerbotten (Västerbottens läns landsting) ska bidra med en lika stor summa 

vardera inklusive eventuella EU‐medel för nödvändiga investeringar.  
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Sedan förhandlingsuppgörelsen 2007 har ingen förfrågan om finansiering av 

åtgärder tillkommit Umeå kommun från huvudmannen. Beslutet klargjorde också 

att Umeå kommun skulle svara för frikort för året runt‐befolkningen på Holmön när 

trafiken avgiftsbeläggs genom en särskild förordning. Ingen sådan förordning har 

införts och därigenom inte heller några avgifter. 

I förhandlingsunderlaget till regeringsbeslutet 2007‐04‐19 anger förhandlingsperson 

Thage G. Peterson: 

”Mina utgångspunkter och mål för förhandlingarna har varit att få till stånd en 
säker och långsiktig trafiklösning året runt efter över 50 år av oklarhet med trafiken 
till Holmön.” 

Umeå kommun konstaterar att det idag kan läggas till ytterligare 17 år i tidslinjen, 
vilket innebär 67 år av oklarheter med trafiken. 

1980 ‐ Naturreservat  

Länsstyrelsen skickade 1979‐12‐07 en promemoria med förslag till bildande av 
naturreservat för delar av Holmöarna med angränsande vatten. I första meningen 
konstaterar Länsstyrelsen att Holmöarna är av regionalt intresse för friluftslivet. 
Sjöfartsverket har som en del av sitt yttrande 1980‐02‐18 angett följande:  
”Slutligen måste betonas vikten av att färjeförbindelsen  
mellan fastlandet och Holmön förbättras. Detta är ett måste. Ävenså att en fast 
befolkning kan leva kvar på Holmön. Länsstyrelsen har, då den framtvingat 
reservatsbildningen, påtagit sig ett stort ansvar härvidlag.”  

I kommunens yttrande 1980‐08‐18 anges följande:  
”Utgångspunkt för kommunens yttrande är att Holmöarna utgör en stor och viktig 
naturresurs för såväl kommunen och länet som olika naturvårdande riksintressen. 
Så långt möjligt vill kommunen därför stödja olika åtgärder som syftar till att slå 
vakt om och för framtiden bevara Holmöarnas unika natur och dess djurliv. 

Samtidigt måste emellertid kommunen också fortsätta sina strävanden att med 
olika insatser stödja och bevara förutsättningarna för en bofast befolkning på 
Holmöarna. Fiske och jord‐ och skogsbruk utgör sedan lång tid de näringar som 
dominerat. Under senare tid har även det rörliga friluftslivets ökade omfattning 
föranlett satsningar på Holmöarna, som i sin tur bildar underlag för öbornas 
sysselsättning. Dessa sysselsättningstillfällen måste värnas och om möjligt 
utvecklas.  

Att öka Holmöarnas tillgänglighet så att fler människor kan ta del av öarnas rika 
naturliv är också i kommunens intresse. Därvid utgör en bofast befolkning många 
gånger en nödvändig förutsättning för att det skall kunna ske enkelt och i för 
naturskyddet lämpliga former. 



Sida 34 av 39 

Umeå kommun      Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott  2024‐04‐23 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Länsstyrelsen tog 1980‐12‐15 beslut om att inrätta naturreservatet. Beslutet 
överklagades och avgjordes slutligt genom regeringsbeslut 1983‐09‐15.  

Övrig historik  
I Vägverkets remissvar till Näringsdepartementet 2003‐09‐04 görs en genomgång av 
de beslut som fattats under perioden 1935–2003.  

Beslutsunderlag 

‐ Rapporten ”Holmöleden ‐ Ett Regeringsuppdrag avseende ledens funktion och 

utveckling”, 2023‐05‐31  

‐ Holmötrafiken omvärldsanalys  

‐ Holmötrafiken trafikeringsalternativ  

‐ Holmötrafiken ‐ behov idag och imorgon. Nulägesbild och behovsanalys. 

‐ Regeringsbeslut Näringsdepartementet 2007‐04‐19  

‐ Vägverkets remissvar 2003‐09‐04 (DR30 2003:1515) till Regeringen 

Näringsdepartementet 

Beredningsansvariga 

Mikael Brändström, Utvecklingsdirektör 

Jennie Bergvall Kalén, Utvecklingsstrateg landsbygdsfrågor 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsgång 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Bore Sköld (V) deltar inte i beslutet. 

Beslutet ska skickas till 
Regeringens landsbygds‐ och infrastrukturdepartement 
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§ 143 

 

Diarienr: KS‐2024/00023 

Finans‐ och kraftrapport mars 2024 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna Finans‐ och kraftrapport mars 2024. 

Ärendebeskrivning 

Med anledning av de regler och delegationer som kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige beslutat om avseende finans‐ och kraftverksamhet rapporteras 

månadsvis positioner och genomförda affärer för att kommunstyrelsen ska vara 

uppdaterad om dessa verksamhetens positioner samt att beslutade regler och 

ramar följs. 

Beslutsunderlag 

Finans‐ och kraftrapport mars 2024 

Beredningsansvariga 

Anna‐Karin Nilsson 

Anna Westerlund 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsgång 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 

Olof Jansson 
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§ 144 

 

Diarienr: KS‐2024/00380 

Årsredovisning: Stiftelsen Biståndsfonden 2023 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att godkänna årsredovisningen 2023 för Stiftelsen Biståndsfonden 

Ärendebeskrivning 

Stiftelsen bedriver biståndsverksamhet i form av penninggåvor till personer  

och familjer som på grund av fysisk, psykisk eller social funktionsnedsättning har 

hamnat i akuta hjälpsituationer. 

 

Under året har man beviljat anslag 117 726 kr. 

Beslutsunderlag 

Årsredovisning 2023 

Beredningsansvariga 

Seija Königsson, controller stadsledningskontoret 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsgång 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Seija Königsson 
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§ 145 

 

Diarienr: KS‐2024/00381 

Årsredovisning: Stiftelsen för stipendier vid Östra 

Gymnasiet 2023 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att godkänna årsredovisningen 2023 för Stiftelsen för stipendier vid Östra 

Gymnasiet 

Ärendebeskrivning 

Stipendiekommittén i Maj Beskowgymnasiet beslutar vilka avgångselever som får 

stipendium enligt stiftelsens stadgar. Varje år sammanställs räkenskaperna till en 

årsredovisning som ska godkännas av kommunstyrelsen. 

Under året har delat ut stipendier för 65 000 kr. 

Beslutsunderlag 

Årsredovisning 2023 

Beredningsansvariga 

Seija Königsson, controller Stadsledningskontoret 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsgång 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Seija Königsson 
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§ 146 

 

Diarienr: KS‐2024/00224 

Dialog mellan näringslivs‐ och arbetsutskottet och individ‐ 

och familjenämnden om ekonomin 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

att till protokollet notera att dialog ägt rum med individ‐ och familjenämndens 

presidium med syfte att tillgodose kommunstyrelsens uppsiktsplikt över 

kommunens nämnder  

att utskottet därmed förutsätter att individ‐ och familjenämnden vidtar åtgärder 

för att nå en budget i balans.  

Ärendebeskrivning 

Enligt reglerna för god ekonomisk hushållning skall de nämnder som redovisar eller 

befarar ett underskott som överstiger en procent av tilldelad budgetram, om 

underskottet uppgår till mer än 1 mnkr, snarast redovisa en pris‐ och tidsatt 

åtgärdsplan till kommunstyrelsen och vidta de åtgärder som krävs för att uppnå en 

budget i balans.  

 

Vid sammanträdet redogör socialdirektör Karolina Lundqvist om individ‐ och 

familjenämndens ekonomiska prognos 2024, inklusive vidtagna och planerade 

åtgärder. Informationen är en av de aktiviteter som sker med syfte att tillgodose 

kommunstyrelsens uppsiktsplikt över kommunens nämnder och bolag. 

Beslutet ska skickas till 
Individ‐ och familjenämnden   
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§ 147 

 

Diarienr: KS‐2024/00399 

Information: Dataskydd och informationssäkerhet 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att till protokollet notera att utskottet tagit del av rapporterna. 

Ärendebeskrivning 

Vid sammanträdet informerar informationssäkerhetssamordnare Hanna Öberg och 

dataskyddsombud Eric Lindström. 

 

Informationssäkerhet 

Informationssäkerhetssamordnare presenterar en kort sammanfattning av det 

kommunövergripande informationssäkerhetsarbetet 2023 samt hur det försämrade 

säkerhetsläget i omvärlden samt rättsliga krav påverkar kommunens 

informationssäkerhetsarbete nu och framåt.  

 

Dataskydd 

Dataskyddsombudet informerar kortfattat om den granskning av dataskyddsarbetet 

på Umeå kommun som genomförts för 2023. Rapporten innefattar en granskning av 

nämndernas rutiner för genomförande av konsekvensbedömningar, 

rättighetsbegäranden, personuppgiftsincidenter och nämndernas register över 

personuppgiftsbehandlingar. Fulla rapporten kommer skickas till granskade 

nämnder som ett anmälningsärende i maj 2024.     

 

 

 

 

 


